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Zápis z výboru JČMF konaného dne 03. 12. 2022
Žitná 25, Praha 1

Tajemnice Jednoty P. Hofmanová zahajuje Výbor Jednoty a představuje program Výboruschválený na PV2.
Program:

 Zpráva předsednictva o činnosti Zpráva o ekonomické situaci a zpráva kontrolní komise Zpráva o činnosti sekcí a poboček (které o to projeví zájem) Zpráva o průběhu revize vzdělávacích programů Připomínky, různé Oběd
Předsedkyně Jednoty A. Šolcová děkuje všem účastníkům za účast a vítá nové členy Výboru.Informuje, že předsednictvo se sešlo od sjezdu v Plzni celkem dvakrát. Prosí všechny, kteřípotřebují s předsednictvem něco projednávat, aby brali v potaz dvouměsíční frekvenci zasedánípředsednictva.
A. Šolcová zmínila, že by bylo vhodné založit cenu pro výjimečné a inspirující učitelematematiky.
A. Šolcová opět poděkovala organizátorům Sjezdu JČMF v Plzni za jejich velkou práci.Sborník ze sjezdu bude dotištěn dodatečně. Nebyl vytištěn z důvodu nedostatku papíru.
Předsedkyně zmiňuje problém s ministerstvem ohledně organizačních řádů soutěží a nelehkoupráci komisí soutěží. Zmiňuje, že o tom bude mluvit T. Bárta.
A. Šolcová dále hovořila o časopisech, které JČMF vydává a o problému s výběrem příspěvkůna tyto časopisy. Předsednictvo provede průzkum v členské základně. Předsedkyně vyzýváčleny JČMF, aby přispívali do těchto časopisů svými články. Bylo také zmíněno, že končíšéfredaktor RMF k 31. 12. 2022 a je třeba najít nového šéfredaktora. Předsednictvo uvítánávrhy.
Z. Drozd referuje o RMF. Zatím svolá radu a pověří sám sebe krizovým vedením časopisu anásledně bude v součinnosti s komisí hledat vedoucího redaktora.
Předsedkyně mluvila o nutnosti hledat mladé členy JČMF.
Předsedkyně přednáší zprávu o činnosti předsednictva výboru za rok 2022 (přílohou).
Výbor Jednoty se rozloučil s kolegy, kteří nás opustili. Výbor je uctil minutou ticha.
Hospodář P. Ambrož referuje o hospodářské situaci Jednoty. Referuje o změně financí naběžných účtech a vývoji příjmech/výdajů Jednoty. Vše přílohou zápisu Výboru. Přednáší návrhrozpočtu na rok 2023.
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Předseda kontrolní komise K. Lepka přednáší výsledky kontroly hospodaření Jednoty. Komisedoporučuje hlubší analýzu příčiny nízkého výběru předplatných časopisů - proč předplatitelénehradí. Výbor vzal zprávu kontrolní komise na vědomí.
Komise děkuje emeritnímu hospodáři J. Dittrichovi za předávání ekonomické agendy a přejenovému hospodáři mnoho zdaru.
Zpráva komise je přílohou.
Byl vznesen dotaz na důvod nízkého výběru předplatných. J. Dittrich uvádí, že v současnéchvíli důvod není známý. Čeká na nový rok, kdy bude menší počet dat a bude možné tytojednodušeji data porovnat. Emeritní hospodář J. Dittrich i hospodář P. Ambrož přislíbiliprovedení analýzy
Tajemnice vyvolává hlasování o zprávě činnosti předsednictva. Tu výbor schválil. 35-0-0.
Tajemnice vyvolává hlasování o rozpočtu na rok 2023, který byl schválen. 35-0-0
J. Dolejší přednáší zprávu o činnosti Fyzikální sekce Jednoty. Fyzikální sekce hodlá pokračovatv podpoře Fyzikálního časopisu a podporovat soutěže.
D. Hlubinka přednáší zprávu o činnosti Matematické sekce Jednoty.
N. Vondrová přednáší zprávu o činnosti SUMA. Suma uspořádala konference učitelůmatematiky. Proběhla SVOČ v didaktice matematiky. Ve spolupráci se Slovenskou sesterskouorganizací podali žádost o organizaci ICME. Dále referuje o velkých revizí RVP. Zve všechnyna webinář - Jak jsme se za rok posunuli s velkou revizí RVP. Povede jí pan Dvořák.Konference bude na webových stránkách SUMA.
Z. Drozd referuje o činnosti FPS. FPS se podílela na organizaci Science on Stage, kteráproběhla v pořádku. FPS dále sama organizovala prezentaci studentů v oboru didaktiky.J. Dolejší dodává, že ČFS se též podílela na Science on Stage a vyzdvihuje spolupráci s FPS,která proběhla ke spokojenosti všem.
Předsedkyně A. Šolcová s tajemnicí P. Hofmanovou žádají o zveřejňování akcí na stránkáchJednoty. Tajemnice žádá o zasílání informací o konaných akcích alespoň měsíc dopředu, abybylo možné je včas zařadit do Zpravodaje na příslušný měsíc.
J. Kubín z OVMFI děkuje N. Vondrové za činnost SUMA. Zmiňuje problém s výukou fyzikya matematiky. Učitelé zavedou pojmy a dají žákům sbírku příkladů. Žáci nedostávají učebnicea jsou pak odkázáni na hledání na internetu. Tímto vzniká zmatek. Prosí o podporu učebnicpro žáky středních škol. Někteří další členové výboru se nedomnívají, že je to nutné.
Z. Drozd referuje o vzniku nové učebnice fyziky.
A. Šolcová zmiňuje Norimberský zvon – autor Tomsa - učebnice fyziky, byla k dispozici knahlédnutí na výboru. Domnívá se, že učebnice v papírové podobě pořád mají svoje místo.Padly připomínky, že učitelé nenutí žáky na středních školách učebnice kupovat z finančníchdůvodů.
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M. Staněk konstatoval, že problém je, že nemají za základní školy fundamentální základy.Učebnice pro střední školy jsou pro něj pak nepoužitelné, protože znalost žáků na učilištích jižneodpovídá znalostem potřebným k porozumění uvedeném v existujících učebnicích pro SOŠ.
Byl vznesen dotaz na certifikaci materiálů ze strany Jednoty. Tajemnice odpověděla, že sepředsednictvo zatím nedostalo k řešení tohoto problému a přislíbilo, že se tím bude zabývat nazasedání v roce 2023. Zmiňuje nutnost dobrovolníků, kteří by se tomu chtěli věnovat.
J. Dolejší má pedagogickou poznámku ven z Jednoty. Vznáší dotaz, zda existuje společnostučitelů informatiky analogická se SUMA. Myslí si, že by bylo dobré s nimi navázat spolupráci.Jako příklad uvádí nízký počet nominantů z informatiky v rámci ceny Albertus.
T. Bárta referuje o soutěžích, které organizuje JČMF. Soutěže fungují dobře v komunikacikomise k řešitelům, ale špatně mezí komísí a MŠMT. Ministerstvo ztěžuje práci organizátorůmsoutěží. Jsou problémy s vyplácením dotací - žádosti vypsány pozdě, k proplacení dochází ažpo konání akcí, MŠMT nebude podporovat výběrová soustředění MO.
T. Bárta informoval o existenci petice Otevřený dopis ve věci reformy financování DDM/CVČ,která ohrožuje konání soutěží garantovaných a spoluorganizovaných MŠMT (www.petice.com- Zachraňme olympiády). J. Dolejší navrhuje, aby se Jednota přidala k výše uvedenémuotevřenému dopisu. Byl vznesen dotaz, které soutěže byly schváleny, resp. budou podpořeny.Oficiálně to nikdo neví.
Od 01. 01. 2023 musí mít soutěže nový organizační řád, který dříve zajišťovalo MŠMT. Jehovyvěšení je podmínkou pro získání dotací.
MŠMT informuje jen kuse a zmateně. K T. Bártovi se neoficiálně dostalo, že dotace budou odnového roku na soutěže žádat kraje. MŠMT prý plánuje, že ponechají jen jednu individuální ajednu týmovou soutěž na předmět. Prosí o intervenci Jednoty v této věci.
J. Kočvara KV – Na sjezdu byl požádán o organizaci ústředního kola Fyzikální olympiády.Vznáší dotaz na financování. Kraj poskytne dotaci jen přímo organizátorovi. Prosí o spolupráciJednoty v této věci. J. Dittrich uvádí, že Jednota má finance na zajištění soutěží na cca dvaročníky.
Předsedkyně navrhuje tvrdé jednání s MŠMT - zejména týkající se organizačních řádů soutěžía jejich financování. Prosí o dobrovolníky, kteří by se jednání rádi zúčastnili. N. Vondrováuvádí, že je nutné, aby výbor, případně předsednictvo stanovilo cíle jednání.
J. Beránek referuje o činnosti pobočky Brno. Soutěže probíhají. Dále referuje o prof. Pelíškovi,který odkázal nemalou část svého jmění jednotě. Podmínkou bylo, že se bude starat o jehohrob. Referuje o přípravě zrestaurování jeho hrobu. Prosí o příspěvek Jednoty jako celku naopravu hrobu.
Brněnská pobočka žádá o 40 000,00 Kč jako příspěvek na opravu hrobu Prof. Pelíška.
Tajemnice vyvolala hlasování o výše uvedeném příspěvku. Tento návrh byl schválen. 35-0-0
T. Kaiser, předseda Plzeňské pobočky referuje o činnosti Plzeňské pobočky. Navazuje napředchozí činnost. Soutěže probíhají v pořádku.
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F. Křížek předseda Pražské pobočky. Vznáší dotaz, zda by bylo možné, aby Jednotazafinancovala nástroj pro elektronické volby.
J. Dolejší přednáší zprávu o průběhu RVP. Celá aktivita JČMF byla vyvolána malou revizíRVP. Velké revize RVP probíhají - na webových stránkách je zveřejněn plán, který už dnesnení v souladu s realitou. Expertní panel měl připravit hlavní směry revize, které do dnesschválené nejsou. NPI tedy nemůže vykonávat další činnost, kromě řady diskuzí o směřovánírevize. J. Dolejší se účastní pracovní skupiny, která již má první výstup hovořící o změnách,které by měly být provedeny. Problematiku však neřeší dostatečně podrobně a nejde k věci.
Tajemnice vyzvala pobočné spolky k přípravě zpráv o činnosti, které je nutné uložit dodatabáze RVS.
J. Dolejší dodává, že by Jednota tyto zprávy měla poskytnout. Zmiňuje, že možná dojde kezměně žádostí, resp. vydávání dotací. Akademie věd řeší, jakým způsobem bude dotacevyplácet.
J. Kubín zmiňuje nefinanční ohodnocení učitelů, kteří jsou v první linii. Žádá ostatní, aby sivyměnili poznatky úspěšného ocenění učitelů.
Hospodář P. Ambrož žádá pobočné spolky o přípravu účetních podkladů a zpráv o ekonomickésituaci poboček.
Předseda pražské pobočky navrhuje projednat důležité body pro komunikaci s MŠMT, je toúkol pro předsednictvo.
Výbor se usnesl na dalším termínu schůze výboru Jednoty. Datum stanovil na sobotu 03. 06.2023.

Zapsala Pavla Hofmanová

Alena Šolcová, předsedkyně JČMF


